

AWARD CITATIONOrder Patriotic
War 2 classDecree №25 issued on
27.05.1945 by the Pacific
fleet commander.

- | | | |
|----|-------------------------------|--|
| 1. | Surname, name and middle name | GAZALOV GEORGIJ ARTEMIEVICH |
| 2. | Rank | Captain of medical corps |
| 3. | Position and unit | Commander of 12 separate medical company,
1 naval infantry "Mozyr" Red Banner division,
Red Banner Baltic Fleet. |

is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

- | | | |
|-----|---|--|
| 4. | Birth year | 1914 |
| 5. | Nationality | Georgian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | Didn't participate in the civil war;
In Patriotic war on since 15.04.1942 |
| 8. | Wounds and contusions | None sever wound |
| 9. | In Red Army service since | 02.01.1942 |
| 10. | Drafted by which induction station | Kuybishev district military commissariat,
Kuybishev region. |
| 11. | Previous awards | Two orders "Red Star" |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He has been the commander of 12 separate medical company since the first day of its formation in January 1942. During the Patriotic war, comrade GAZALOV has mastered the field surgery techniques and grew from a freshman surgeon into a fully professional and highly qualified surgeon, who is capable of performing operations on any part of a human body. Comrade GAZALOV has performed thousands of surgical operations. The evidence of his effort are filled with gratitude and love letters received from the patients whose lives were saved by GAZALOV. These letters draw a picture of the respect and authority he enjoys among the recovering patients as well as the rest of the division troops. Comrade GAZALOV is a good organiser and proactive leader, who was involved in all the aspects of the medical treatment. His attentive attitude towards the wounded and sick was an examples to the others and inspired his subordinates. This greatly assisted to the fastest possible recovery and return to the active duty of the wounded. GAZALOV's high surgical qualifications and initiative were exhibited specially vividly in the divisions combat operation near Riga city. Comrade GAZALOV acted as a medical section commander assigned to the spearhead detachment. In these difficult, sometimes impossible, circumstances, he managed to organise surgical assistance thanks to his initiative and high qualification. In this short period, he conducted 30 complicated and over 400 simpler surgical operations, thus saving lives of many hundreds of our servicemen from otherwise unavoidable death.

During inactive combat periods, comrade GAZALOV participates actively in the cultural and artistic activities of the of the medical company club, which conducts artistic tours around the division camping sites.

For his highly effective work, he deserves state award order "PATRIOTIC WAR II CLASS".



Chief medic of 1 naval infantry "Mozyr"
Red Banner division of the Baltic Fleet.

16 May 1945

Major

signature

/PIVOVAROV/

II. Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 1 naval infantry "Mozyr" Red Banner division of the Baltic Fleet

Hero of Soviet Union

16 May 1945

Guards Colonel

signature

/ANDRUSENKO/



He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of the Porkkala Udd naval base of the Baltic Fleet

25 May 1945

Lt. Commander

signature

/ANTONOV/

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Отечественная война 1941-1945 гг. Архив № 25 Ком. № 111109

ВСЕ ГРАФЫ ЗАПОЛНЯТЬ ПОЛНОСТЬЮ

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

109

1. Фамилия, имя и отчество Газалов Георгий Артемьевич
2. Звание Капитан мед. службы
3. Должность, часть Командир 12-ой отдельной Медико-санитарной роты 1-ой Московской Краснознаменной Морской Краснознаменной дивизии
4. Год рождения 1914
5. Национальность Грузин
6. Партийность член ВКП(б)
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР в Отечественной войне (где, когда) В Гражданской войне не участвовал. В Великой Отечественной войне с 15.04.1942 г.
8. Имеет ли ранения и контузии в Отечественной войне не имеет
9. С какого времени в Красной Армии с 2.01.1942
10. Каким РВБ призван Кубинский район Кубинского адм. округа
11. Чем ранее награжден (за какие отличия) два ордена, Красная звезда
12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи _____

И
В
К
И
Ш
М
В
Д
П
О
Д
Я
Л
Я

1. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ

Командир 12-ой отд. мед. сан. роты, работает с самого начала формирования дивизии т.е с января м.ца 1942г. За годы Отечественной войны т. Газалов освоил методы военно-полевой хирургии и из полкающего хирурга вырос в полкающего сформированного высококвалифицированного хирурга, оперирующего в младой части 1-ой Московской Краснознаменной Морской Краснознаменной дивизии. Тысячи операций произвел т. Газалов за это время. Не полные благодарности с любовью написанные тысячами спасенных людей, как среди них, а так среди командиров свидетельствуют о том авторитете, которым пользуется т. Газалов, как среди командиров и инициатором, не одно мероприятие не проходило без участия т. Газалова, его четкое отношение к раненым и больным, заранее окружающих его подчиненных и эпизодов боями к боевым действиям, вздороблению и возвращению в строй раненых бойцов и командиров. Особенно высокая квалификация, как врага хирурга т. Газалова, а так же его инициативность и организаторские способности сказались во время боев дивизии под Ригой. Благодаря своим организаторским способностям и квалификации, наряду с трудных, тяжелых порой, безвозвратных потерей жизни, так организовать хирургическую помощь, то за короткий промежуток времени произвел более 30 сложных операций и более 400 менее сложных операций, чем спас не одну сотню бойцов и командиров от неминуемой смерти. В тече боевой период т. Газалов принимает активное участие в художественной самодеятельности кружка при О.М.С.Р. и развлекает с них по частям дивизии. За свою высоко-качественную работу, достоин высокой правительственной награды ордена Отечественной войны 1-ой степени.

Начальник медико-санитарной роты
1-ой Московской Краснознаменной Морской
Краснознаменной дивизии
Балтийского флота



(Губоваров)
[Signature]
Командир (начальник)

«16» мая 1945г.



II. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВЫШЕСТОЯЩИХ НАЧАЛЬНИКОВ

16" мая 1945 года
 Командир 1 Мозырьской Кр.Зн. дивизии морской пехоты Советского Союза Гв.полковник-АНДРУСЕНКО
 Капитан 1 ранга:-(АНТОНОВ)
 Командир (начальник) Антон (звание)

" 25 " мая 1945 года

III. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА АРМИИ

Командующий _____ армией _____ (звание) Член Военного Совета _____ (звание)
 Начальник штаба _____ (звание)
 " _____ " _____ 194 г.

IV. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА ФРОНТА (ОКРУГА)

Командующий _____ (звание) Член Военного Совета _____ (звание)
 " _____ " _____ 194 г.

V. ЗАКЛЮЧЕНИЕ НАГРАДНОЙ КОМИССИИ НКО

Председатель _____
 Члены: | 1.
 | 2.
 | 3.
 " _____ " _____ 194 г.

VI. ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИИ